
Or.0002.1.2024 
 

PROTOKÓŁ Nr XLVI.2024 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się 14 marca 2024 r. w godz. 10.00 – 14:15 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Marek Malinowski – Członek Zarządu Województwa Podlaskiego; 
2) Łukasz Siekierko – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego; 
3) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki i Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Sokołach; 
4) Dariusz Mościcki – Radny Powiatu Wysokomazowieckiego; 
5) Andrzej Raciborski – Prezes Gminnej Spółki Wodnej „Krzewina” i Delegat Podlaskiej Izby 

Rolniczej; 
6) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
7) Beata Jonio-Nikitorowicz – Dyrektor Biura Stowarzyszenia LGD NAREW; 
8) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
9) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
10) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
11) Magdalena Pietruczak – p.o. Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
12) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
13) Katarzyna Babińska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
14) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach; 
15) Katarzyna Ochocka – Kierownik Ref. Finansowego; 
16) Katarzyna Komar – Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego w Sokołach; 
17) Jolanta Polowczyk – Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Sokołach;  
18) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
sołtysów, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności 
poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować 
prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Następnie zwrócił się do radnych 
z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 
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przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 
mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu przyjęcie zaproponowanego 

porządku obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowany 

porządek obrad. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XLV Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu; 
2) zmian w budżecie gminy na 2024 rok; 
3) przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Sokoły na lata 2023-2026; 
4) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Sokoły; 
5) pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako drogi 

publicznej; 
6) oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

i planów miejscowych obowiązujących na obszarze gminy Sokoły;  
7) likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach; 
8) organizacji wspólnej obsługi finansowej dla samorządowych jednostek organizacyjnych 

Gminy Sokoły; 
9) zmiany statutu Gminy Sokoły; 
10) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Sokoły na lata 2024-

2034; 
11) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2024-2026. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 
2023. 

7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach za rok 2023 oraz 
przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023. 

9. Przedstawienie sprawozdania z działalności Rady Gminy Sokoły za 2023 rok. 
10. Przedstawienie sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Gminy Sokoły za 2023 rok.  
11. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w II półroczu 2023 r.  
12. Przedstawienie sprawozdania ze współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2023 r. 
13. Sprawozdanie z działalności Samorządu Gminy Sokoły za okres kadencji. 
14. Uroczyste zakończenie VIII Kadencji Rady Gminy Sokoły. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 3. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XLV Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu protokół XLV Sesji Rady Gminy 

Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XLV Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XLV Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z informacją z pracy pomiędzy sesjami za okres od 28 
grudnia 2023 r. do 14 marca 2024 r. Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Radny Piotr Łapiński przedstawił, że doszły go słuchy, że przyznano dwa dofinansowania na 
remont remizy OSP w Bruszewie. Zgodnie z naszymi ustaleniami z komisji możemy przesunąć jedno 
z nich na remont świetlicy w Kowalewszczyźnie i remont remizy OSP w Jeńkach. Poprosił pana wójta 
o potwierdzenie ustaleń z komisji i wypowiedzenie się w kwestii możliwości przesunięcia środków. 
Ponadto poinformował, że przed sesją została poruszona kwestia budowy sieci Internetu w naszej 
gminie. Zaapelował do sołtysów o zebranie podpisów od osób chętnych podłączeniem się do sieci. 
Należałoby ten projekt dopiąć do końca i nie zaprzepaścić środków przyznanych na ten cel. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że otrzymaliśmy 
informację o przyznaniu pieniędzy na remont remizy OSP w Bruszewie. Przesłaliśmy już dokumenty 
do podpisania umowy. Obecnie pracujemy nad zmianą wniosku złożonego do Polskiego Ładu po to, 
aby środki można było przeznaczyć na remont świetlicy w Kowalewszczyźnie i remizy OSP w Jeńkach. 
Podtrzymujemy ustalenia z komisji i pracujemy nad tą sprawą. W międzyczasie pan wójt otrzymał 
nieoficjalną informację od marszałka o przyznaniu środków na remont strażnicy dla OSP w Jeńkach. 
Obecnie czekamy na oficjalne pismo. Po otrzymaniu takiej informacji będziemy mogli podjąć decyzję 
w kwestii skorzystania z dofinasowania. Zwróciła uwagę, że inwestycja nie może mieć podwójnego 
finansowania. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, czy program umożliwia przesunięcie środków? 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że jest taka 

możliwość, ale my o tym nie decydujemy. Gmina może o to wnioskować, jednak podjęcie decyzji 
w tym zakresie należy do kogoś innego. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, jak wyglądałoby to czasowo? Stwierdził, że rozmawiamy już na 
ten temat od jakiegoś czasu i dobrze byłoby to w końcu sfinalizować. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że wstępnie byliśmy informowani, że decyzję 
poznamy do 31 stycznia br. Sprawy nieco się przeciągnęły, ale na szczęście poznaliśmy pozytywne 
rozstrzygnięcie. Jednostka OSP w Bruszewie na tym zyska. Z Polskiego Ładu zostało przyznane 2,5 mln 
zł, a ze środków unijnych 2,8 mln zł. Komisja przy premierze została powołana i przyznała nam środki. 
Złożone przez gminę do tej pory wnioski zostały pozytywne rozpatrzone. Środki nie powinny 
przepaść. Trudno na tę chwilę wypowiadać się o szczegółach, ponieważ nie mamy oficjalnej decyzji. 
Odnosząc się do kwestii Internetu odpowiedział, że na komisji i dziś przed sesją temat został państwu 
przedstawiony. Czekamy na dalszy bieg wydarzeń. Z informacji uzyskanej od prezesa firmy wynika, że 
nie powinno być problemu z realizacją inwestycji. Ponadto przedstawił, że starosta w ramach związku 
powiatowo-gminnego wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie inwestycji drogowej z Drągów do 
Dworak. Obecnie starosta czeka na rozstrzygnięcie. Liczymy na decyzję o przyznaniu dofinansowania. 
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Radny Marek Czajkowski poinformował, że na ostatnim posiedzeniu komisji podjęliśmy 
decyzję o wyodrębnieniu w budżecie gminy na 2025 r. środków na utworzenie funduszu sołeckiego. 
Sołtysi mogą już planować inwestycje na kolejny rok. Zapytał pana wójta, dlaczego dzieci z naszego 
terenu nie mają pierwszeństwa w zapisywaniu się do przedszkola? Wielu mieszkańców gminy 
podnosi ten temat, ponieważ nie wszystkie dzieci zostały przyjęte. Zgłosił potrzebę pilnego zajęcia się 
sprawą nawiezienia kruszywem dróg dojazdowych do pól. Oświadczył, że w urzędzie gminy chciał 
dostać informację na temat ilości dróg polnych nawiezionych kruszywem w ciągu ostatnich 5 lat. Nie 
udało się uzyskać takiej informacji od pani kierownik. Można odnieść wrażenie, że wyjęcie informacji  
z segregatora i skserowanie jej radnemu zajmuje za dużo czasu, więc po co to robić. Nie mogłem 
przygotować się merytorycznie do dzisiejszej sesji. Posiadam tylko informację z 2022 roku, z której 
wynika, że przetarg był na 3,5 tys. m3, a nawieziono tylko 2,2 tys. m3. Jeżeli nie wykonaliśmy tyle 
w każdym roku, to po przeliczeniu można powiedzieć, że w tej kadencji nie wykonaliśmy ok. 7-8 km 
dróg. Zapytał, dlaczego Przewodniczący Komisji Rewizyjnej jest tak traktowany w tej gminie? Ponadto 
przedstawił, że w okresie między sesjami złożył interpelację. Po przeczytaniu odpowiedzi pana wójta 
można odnieść wrażenie, że nikt z mieszkańców nie chciał chodnika i remontów dróg. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił radnego M. Czajkowskiego o zaprzestanie 
uprawiania polityki przedwyborczej na obradach sesji. 

Radny Marek Czajkowski kontynuował swoją wypowiedź. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że jest to nieprawda. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski nakazał pracownikowi obsługi rady wstrzymanie 

transmisji obrad. 
Transmisja obrad została wstrzymana. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił radnego o opuszczenie mównicy. 
Radny Marek Czajkowski kontynuował wypowiedź. Po jej zakończeniu opuścił mównicę. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o włączenie transmisji obrad. 
Transmisja obrad została wznowiona po ok. 90 sekundach. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o udzielenie odpowiedzi. 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że radny Marek 

Czajkowski poprosił o udzielenie informacji na temat ilości zamówionego kruszywa z przeznaczeniem 
na nawiezienie dróg gruntowych w ciągu kilku ostatnich lat. Dane dostępne od ręki zostały mu od 
razu przekazane. Nie wszystkie materiały mogliśmy wydać natychmiast, ponieważ cześć dokumentów 
została już przekazana do archiwum. Informacje wymagały przygotowania. Poprosiliśmy radnego 
o zgłoszenie się po materiały kolejnego dnia. Informacje na temat nawiezienia dróg były każdorazowo 
szczegółowo przedstawiane podczas omawiania sprawozdań z wykonania budżetu. Państwo radni 
otrzymywali takie sprawozdania. Sprawozdania z wykonania budżetu są ogólnodostępne w Biuletynie 
Informacji Publicznej.  

Na posiedzenie przybył radny Janusz Grabowski. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski uzupełnił, że odpowiedź radnemu zostanie udzielona na piśmie 

w stosownym czasie. 
Radny Marek Czajkowski powiedział, że wystarczyło wyjąć skoroszyt z szafki i skserować 

jedną kartkę. W referacie pracują oprócz pani Bożeny Perkowskiej jeszcze 4 inne osoby. Zapytał, czy 
trudno im zlecić wykonanie kopii informacji? Rolnicy potrzebują poprawy stanu technicznego dróg 
dojazdowych do pól. Na podstawie udzielonej informacji nie wiemy, jak zostanie to zrealizowane. 
Poprosił o odniesienie się do wątku naboru do przedszkola. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska odpowiedziała, że na to pytanie odpowiedź udzieli 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach. Przybędzie on na sesję ok. godz. 13.00. 

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 5. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLVI/312/2024 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu,  
stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2024 rok. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, czy gmina na koniec 2023 roku otrzymała jakieś dodatkowe 
środki z nadwyżki budżetowej? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że nie otrzymaliśmy takich środków? 
Radny Marek Czajkowski zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały znajduje się zapis mówiący 

o zaciągnięciu kredytu bankowego w wysokości 3 mln zł na pokrycie deficytu budżetowego. Zapytał, 
jak mamy to rozumieć? 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że przy uchwaleniu budżetu gminy na 2024 
rok wprowadziliśmy zapis o zaciągnięciu kredytu bankowego, aby podczas realizacji budżetu dać taką 
możliwość. Na tą chwilę trudno jest powiedzieć, czy w ciągu roku budżetowego zajdzie potrzeba 
posiłkowania się kredytem. Dużo zależy od realizowanych inwestycji i znalezienia źródła pokrycia 
wydatków. Wprowadziliśmy możliwość, ale nie wiemy, czy z niej skorzystamy.  

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2024 rok. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2024 rok, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLVI/313/2024 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok, stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
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3) 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska wystąpiła z wnioskiem o podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Sokoły na lata 2023-
2026. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Sokoły na lata 2023-2026. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Sokoły na lata 2023-2026, stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/314/2024 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Sokoły na lata 2023-2026,  

stanowi załącznik nr 13 do protokołu 
 
4) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska wystąpiła z wnioskiem o podjęcie 
uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokoły, stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/315/2024 
w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 15 do protokołu 
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5) 
Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska wystąpiła z wnioskiem o podjęcie 

uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako 
drogi publicznej. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako drogi publicznej. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pozbawienia kategorii 

drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako drogi publicznej, stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/316/2024 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie jej z użytkowania jako drogi 

publicznej, stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
 
6) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska wystąpiła z wnioskiem o podjęcie 
uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego i planów miejscowych obowiązujących na obszarze gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie oceny 

aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i planów 
miejscowych obowiązujących na obszarze gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie  oceny aktualności 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego i planów miejscowych 
obowiązujących na obszarze gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/317/2024 
w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

i planów miejscowych obowiązujących na obszarze gminy Sokoły,  
stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
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7) 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie likwidacji 

jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie  likwidacji jednostki 

budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach, stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/318/2024 
w sprawie likwidacji jednostki budżetowej pod nazwą Centrum Integracji Społecznej w Sokołach, 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu 
 
8) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie organizacji 
wspólnej obsługi finansowej dla samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

organizacji wspólnej obsługi finansowej dla samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy 
Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie organizacji wspólnej 

obsługi finansowej dla samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy Sokoły, stanowi załącznik 
nr 22 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/319/2024 
w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej dla samorządowych jednostek organizacyjnych 

Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 23 do protokołu 
 
9) 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany statutu 
Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
statutu Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy 

Sokoły, stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XLVI/320/2024 

w sprawie zmiany statutu Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 25 do protokołu 
 
10) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Katarzyna Babińska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Sokoły na 
lata 2024-2034. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Sokoły na lata 2024-2034. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Sokoły na lata 2024-2034, stanowi załącznik nr 26 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/321/2024 
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Sokoły na lata 2024-

2034, stanowi załącznik nr 27 do protokołu 
 
11) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Katarzyna Babińska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2024-
2026. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2024-2026. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2024-2026, stanowi załącznik nr 28 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XLVI/322/2024 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2024-2026, 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu 
 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 
 
Ad. 6. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wznowił obrady i poinformował, że na 
posiedzeniu komisji Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach pani Katarzyna Babińska 
omawiała sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 
rok 2023. Zapytał, czy jest potrzeba przedstawienia w/w sprawozdania? 

Radni nie zgłosili potrzeby przedstawienia sprawozdania. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania lub uwagi do sprawozdania 

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2023? 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 

rok 2023, stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 

Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na posiedzeniu komisji było 

omawiane sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach za rok 2023 i zostały 
przedstawione potrzeby w zakresie pomocy społecznej. Zapytał, czy jest potrzeba przedstawienia 
w/w sprawozdania? 

Radni nie zgłosili potrzeby przedstawienia sprawozdania. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania lub uwagi do sprawozdania 

z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach za rok 2023 oraz przedstawionych potrzeb 
w zakresie pomocy społecznej? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach za rok 2023 oraz 

przedstawione potrzeby w zakresie pomocy społecznej, stanowią załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na posiedzeniu komisji było 
omawiane sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023. Zapytał, czy jest potrzeba 
przedstawienia w/w sprawozdania? 

Radni nie zgłosili potrzeby przedstawienia sprawozdania. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania lub uwagi do sprawozdanie 

z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie za rok 2023? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Sprawozdanie z realizacji zadań Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2023, stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że sprawozdanie z działalności 
Rady Gminy Sokoły za 2023 rok zostało przesłane na skrzynki poczty elektronicznej radnych. Zapytał, 
czy są pytania lub uwagi do sprawozdania? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Sprawozdanie z działalności Rady Gminy Sokoły za 2023 rok, stanowi załącznik nr 33 do 

protokołu. 
 
Ad. 10.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że sprawozdanie z działalności 
stałych komisji Rady Gminy Sokoły za 2023 rok zostało przesłane na skrzynki poczty elektronicznej 
radnych. Zapytał, czy są pytania lub uwagi do sprawozdania? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy Sokoły za 2023 rok, stanowi załącznik 

nr 34 do protokołu. 
 
Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał informację z realizacji uchwał Rady Gminy 
Sokoły przyjętych w II półroczu 2023 r. i zapytał, czy są pytania lub uwagi do informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w II półroczu 2023 r., stanowi 

załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Ad. 12. 

Sekretarz Gminy Barbara Idźkowska odczytała sprawozdanie ze współpracy z organizacjami 
pozarządowymi za 2023 r., które stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odczytał sprawozdanie Przewodniczącego Rady 
Gminy z działalności Rady za okres kadencji, które stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację o inwestycjach zrealizowanych przez 
Gminę Sokoły podczas mijającej kadencji, udzielonych dotacjach na drogi powiatowe i wojewódzkie, 
pozyskanych środkach zewnętrznych i planowanych inwestycjach, która stanowi załącznik nr 38 do 
protokołu. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że mijająca kadencja nie była łatwa. Wielokrotnie 
spieraliśmy się w różnych kwestiach, ale przy ważnych sprawach potrafiliśmy się zjednoczyć i mówić 
jednym głosem. Dużo rzeczy udało się nam zrobić, ale nie wszystko to, co byśmy chcieli. Poprosił 
Dyrektora Szkoły Podstawowej w Sokołach o udzielenie odpowiedzi na pytanie dotyczące problemu 
z zapisywaniem dzieci do przedszkola. 

Radny Piotr Łapiński powiedział, że do niego również dotarły uwagi rodziców dotyczące 
zapisania dziecka do przedszkola. Poprosił dyrektora szkoły o ustosunkowanie się do tego tematu. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski odpowiedział, że bardzo nas 
cieszy duże zainteresowanie rodziców szkołą w Sokołach. W poprzednich latach dla wszystkich dzieci 
znaleźliśmy miejsce w przedszkolu. W tym roku również tak będzie. Na tę chwilę nie ma żadnych 
dzieci nieprzyjętych. Nabór został celowo ogłoszony bardzo wcześnie, po to aby odpowiednio móc się 
przygotować do przyszłego roku szkolnego. Procedura rekrutacji została podzielona na dwa etapy. 
Pierwszy etap mamy już za sobą. Do oddziału przedszkolnego i punktu przedszkolnego przyjęliśmy te 
dzieci, które spełniały wymogi. Tych dzieci jest 182. Na liście rezerwowej znalazło się 13 dzieci. Nie są 
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to dzieci przyjęte, ani też nieprzyjęte. Z tej grupy 10 dzieci urodzonych jest w 2021 roku, a 3 dzieci 
urodzonych w 2022 r. Są to więc dzieci 2 letnie. Zgodnie z regulaminem do przedszkola przyjmujemy 
dzieci 3 letnie. Dzieci młodsze mogą być zapisane do klubu dziecięcego, który przyjmuje dzieci od 
1 do 3 lat. Drugą turę naboru przewidujemy pomiędzy 20 a 25 marca. Rodzice zostali o tym 
poinformowani i uspokojeni. Ponownie rozpatrzymy wnioski rodziców dzieci z listy rezerwowej 
i nowe wnioski. Zaapelował do rodziców mających jakiekolwiek obawy, czy niezrozumienie sytuacji 
o kontakt ze szkołą. Radnych poprosił o wyrozumiałość i bezpośredni kontakt. Omawianie sprawy za 
plecami nikomu nie służy. Przeprosił wszystkich rodziców dzieci za nieotrzymanie wyczerpującej 
odpowiedzi na postawione pytania w sekretariacie szkoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy sprawa została wyjaśniona? 
Radny Radosław Truskolawski oświadczył, że wszyscy powinni zrozumieć te wyjaśnienia.  
Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski w imieniu własnym, Starosty 

Wysokomazowieckiego i Radnych Rady Powiatu Wysokomazowieckiego podziękował panu wójtowi, 
radnym gminy, sołtysom, pracownikom urzędu gminy i mieszkańcom za bardzo dobrą współpracę 
w mijającej kadencji. Przybliżył inwestycje zrealizowane w tym czasie i życzył powadzenia wszystkim 
startującym w wyborach. 

Radny Marek Czajkowski podziękował panu wicestaroście za bardzo dobrą współpracę 
i realizację wszystkich wniosków. W szczególności za przyczynienie się do likwidacji poboru opłat za 
parking przy szpitalu. Podziękował gminie za wykonanie parkingu przy szkole. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 
 

Ad. 14. 
 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i odczytał podziękowanie na zakończenie VIII 
kadencji Rady Gminy Sokoły, które stanowi załącznik 39 do protokołu. Następnie Przewodniczący 
Rady Krzysztof Grabowski wraz z Józefem Zajkowskim Wójtem Gminy wręczyli podziękowania 
radnym, sołtysom, kierownikom urzędu i zaproszonym gościom za pełną zaangażowania pracę dla 
dobra społeczności lokalnej w mijającej kadencji. 

Podziękowania za współpracę w VIII Rady Gminy Sokoły kadencji złożyli: Wójt Gminy Józef 
Zajkowski, Członek Zarządu Województwa Podlaskiego Marek Malinowski, Wiceprzewodniczący 
Sejmiku Województwa Podlaskiego Łukasz Siekierko i radny gminy Marek Czajkowski. 
 
Ad. 15. 

Radny Marek Czajkowski zgłosił wniosek o dokończenie remontu drogi wojewódzkiej ze 
Starego Jeżewa do Sokół i rozważenie możliwości wykonania ścieżki rowerowej z Truskolas Lach do 
obwodnicy Sokół. Podziękował za wykonanie obwodnicy Sokół. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego Łukasz Siekierko odpowiedział, że 
modernizacja tej drogi będzie kontynuowana. Rozważymy możliwość i warunki wykonania ścieżki 
rowerowej. 
 
Ad. 16. 

Na zakończenie obrad ostatniej sesji ósmej kadencji Rady Gminy Sokoły został odegrany 
hejnał Sokół. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 14:10 zamknął obrady XLVI 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 


